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Spørgsmål nr. 522 (Alm. del) fra Folketingets Transportudvalg:

”Med henvisning til artiklerne "Connie har fået eftergivet seks 
p-afgifter siden april" og "Ole klager over rykker for p-afgift" 
i JydskeVestkysten Kolding d. 16. maj 2013, bedes ministeren 
oplyse, hvad ministeren vil gøre ved problemet med private 
firmaer, der opkræver uberettigede parkeringsafgifter, sådan 
som man bl.a. har oplevet i Kolding på det seneste, herunder 
oplyse, om ministeren vil tage initiativ til, at det skal have 
større økonomiske konsekvenser at opkræve en uberettiget 
parkeringsafgift, end at firmaet blot skal tilbagebetale det 
uretmæssigt opkrævede beløb, således at man undgår mistan-
ken om, at det kan betale sig for firmaerne at opkræve parke-
ringsafgifter i flæng i håbet om, at nogle borgere blot vil beta-
le uden at tjekke, om parkeringsafgiften er korrekt opkrævet?”

Svar:

Justitsministeriet har i 2009 nedsat Arbejdsgruppen for bedre forbrugerbe-

skyttelse på parkeringsområdet. Det fremgår af arbejdsgruppens kommis-

sorium, at arbejdsgruppen bl.a. har til opgave at kortlægge de situationer, 

hvor borgerne kan opleve, at parkeringsbøder gives på et uigennemskueligt 

grundlag, hvad enten der er tale om parkering på privat eller offentligt om-

råde. 

I det omfang arbejdsgruppen finder behov for en ændring af retstilstanden, 

er arbejdsgruppen anmodet om at udarbejde et udkast til nye lovregler eller 

administrative forskrifter.

Jeg finder på den baggrund, at en stillingtagen til eventuelle ændringer af 

reglerne på parkeringsområdet bør afvente resultatet af de samlede overve-

jelser i den nedsatte arbejdsgruppe. Arbejdsgruppen forventes at afslutte sit 

arbejde i løbet af nogle måneder.


